
 

Mødeindkaldelse ‐ Fællesmøde Seniorklub Horsens   

Tid og sted: Torsdag den 13.01.2022 – kl. 13:00                                                                                                                                   

Mødelokale Bøgen – 2. sal Horsens Bibliotek 

Deltagere: Bestyrelsen, Aktivitetsudvalget, Hans Jørgen Laursen og Henny Munkholm                     Afbud 

fra Lars Nørding 

Begrænsede muligheder for fortæring. Tilbyder nogle at tage kaffe med, køber jeg lidt brød 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referatet fra mødet den 5.11.2021 

2. Meddelelser fra formanden  

Siden sidste fællesmøde 05.11.2021 har formanden deltaget i følgende bestyrelsesmøder i  

Seniorforeningen. 

https://www.dts.dk/media/Senior‐Bm30082021.pdf 

https://www.dts.dk/media/Senior‐Bm26102021.pdf 

https://www.dts.dk/media/Senior‐Bm04112021.pdf 

3. Årsregnskab mm – Jan Hansen  

4. Medlemsstatus ‐ pr. dags dato ‐ Jan Hansen      

5. Bestyrelses‐ og formandskonference 3‐4. november 2021 med klubben i Grænseområdet som 

arrangør. Se referatet her: 

https://www.dts.dk/media/Senior‐klubfmkonfref2021.pdf 

6. Seniorforeningens Generalforsamling i Odense den 27.04.2022 – Se indkaldelsen her: 

https://www.dts.dk/media/Senior‐klubfmkonfref2021.pdf 

7. Fastlæggelse af Klubbens Generalforsamling 2022 

8. GDPR Kursus i Horsens den 24.11.2021 ‐ opfølgning 

9. Aktiviteter i første halvår 2022 – sammendrag af tilbagemeldinger på GF er vedhæftet som bilag 

10. Julefrokosten 2021  den 2.12.2021 – aflyst – hvad gør vi?  

11. Næste møde 

12. Eventuelt     

Vi ses. Gode hilsner Arne 

 

 



Referat af mødet: 

Ad pkt.1.  Mødereferatet fra mødet den 5.11.2021 blev godkendt uden bemærkninger. 

Ad pkt.2 

Formanden bød velkommen til en fuldtallig forsamling, og ønskede Godt Nyt arbejdsår. En særlig 

velkomst til Henny Munkholm, har stillet sig til rådighed for Aktivitetsudvalget. 

Arne fortalte, at klubben ikke pt. kan holde møder på Skat i Guldberghus. Husansvarlige Mette Winkler 

har oplyst, at der desværre er kommet restriktioner igen for, hvor mange der må møde ind i 

Guldberghus. Foreløbig indtil den 17. januar – hvor kun 20 pct må møde ind.  

Det betyder så, at Skat ikke kan lade andre komme ind. Der kan derfor ikke afholdes arrangementer i 

Seniorklubbens regi for nærværende. Baggrunden er statsministerens opfordring af 8.12.2021.  

Seniorsammenkomst 

Sammenkomsten har desværre ikke været mulig at holde de seneste to år. Foreningen har et fint 

samarbejde med Skat, Administration og Service, Fondet af 1844 (Ole) omkring afvikling af den 

kommende seniorsammenkomst. De indledende drøftelser og tilrettelæggelser er i gang og det er aftalt, 

at vi fastholder den 1. onsdag i oktober som dagen.                                                                                                    

Arne fortalte, at udgifterne visse steder løber fuldstændig løbsk, da ISS der driver kantinerne i Skats 

lokationer, fastholder 2 prissætninger, én for husets brugere og én for andre.  Det blev aftalt, at Arne 

kontakter Kate Neergaard, med henblik på en indledende snak om Seniorsammenkomsten,                         

den 5.10.2022. 

Formanden havde været til bestyrelsesmøde i Seniorforeningen den 12.01.2022 ‐dagen før dette møde. 

Til drøftelse var bl.a.:  

- at der den 28. februar 2022 er møde i Sammenslutningen af Senior/pensionistforeninger i   

CO 10 

- at der har været møde i Fælleslegatet, hvor bl.a. ansøgerne til legatudlodningen er 

behandler, og hvor der er udtrukket en til modtagelse af legatet. Pågældende har fået 

besked, jf mail fra Arne den 4.11.2021   https://www.dts.dk/F%C3%A6lleslegatet.649.aspx 

- at der er valg til repræsentantskabet i Tryghedsgruppen Syddanmark, hvor DTS‐forbundets  

næstformand Allan Christensen stiller op. Seniorforeningen støtter kandidaturen og 

anbefaler medlemmerne at stemme på Allan.                                                                                         

Er kun relevant for medlemmer bosiddende i Region Syddanmark. 

 

Årets bestyrelses‐ og formandskonference holdes i Svendborg på Hotel Ærø, den 3‐4‐11.2022. 

Ad pkt. 3 

Jan gennemgik det ikke‐reviderede regnskab for 2021. Resultatet er et overskud på 7.646 kr.  

Arne fortalte, at Foreningen har arbejdet med mulighederne for at begrænse omkostningerne til 

oprettelse og drift i de forskellige banker man har. 



For blot fem år siden var gebyret et stort rundt nul i mange banker, når en almennyttig forening bankede 

på døren og bad om at få oprettet en foreningskonto. Sådan ser det ikke ud længere. I dag bliver 

foreninger bedt om at lægge helt op til 5.000 kroner blot i oprettelsesgebyr, når de kommer som nye 

kunder. Den ydelse, som generelt er steget mest på tværs af de bankerne, er oprettelsesgebyret. 

Har været drøftet både på bestyrelses‐ og klubformandskonferencen, og dem der deltog i årets GF i 

Foreningen husker måske formanden for Haderslev – Holger Rasmussen – holde et længere indlæg. 

Næstformand Knud B Nielsen og kassereren Jytte Drewsen har arbejdet en løsning.  

Lån & Spar Bank er fremkommet med følgende løsningsforslag: 

Konto og netbank oprettet under Seniorforeningens navn og cvr. nr. (15596848) 

 og navngivet med den lokale klubs navn 

a. rente af indestående p.t. ‐0,60% p.a. 

b. etableringspris (engangsbeløb) kr. 750 

c. ingen transaktionsgebyr på indenlandske betalinger 

d. personlig legitimation (pas/kørekort + sundhedskort) på netbankbrugere/fuldmagtshavere må 

indleveres 

e. konto‐ og netbankaftale bestilles og underskrives (i.h.t. vedtægternes tegningsregel) 

af Seniorforeningen 

Såfremt en klub ønsker at anvende denne mulighed, skal oprettelsen elektronisk godkendes af 

Seniorforeningens bestyrelse, ligesom klubbens indestående medregnes i garantisummen på de 750.000 

kr. (100.000 euro) i tilfælde af bankens krak. Seniorforeningens ansvarsforsikring (net‐bankforsikring) 

dækker ikke i tilfælde af uberettiget adgang til klubbens konto. 

For mange klubber kan Lån & Spar Bank forslag være en god løsning. For de fleste klubber vil en 

engangsudgift på 750 kr. være til at leve med.  

I Horsens er der dog ingen aktuelle planer om at skifte bank. 

Ad pkt. 4 

Jan oplyste, at vi nu er 108 betalende medlemmer af klubben. Det betyder, at vi desværre har måttet sige 

farvel og tak til 3 medlemmer.  

Arne fortalte, at der var en række forhold der blev drøftet på Seniorforeningen bestyrelsesmøde den 

12.01.2022, som relaterede til dette punkt. En række klubber har ikke været helt tilfredse i forhold til 

medlemsregistrering – tilgang/afgang – rykkerproduren, kommunikationen med DTS´s sekretariat og 

andre praktiske forhold, der er opstået efter DTS har overtaget medlemshåndteringen. Senest var der en 

god drøftelse på bestyrelse‐ og formandskonferencen i 2021.  

På bestyrelsesmødet blev der fremlagt et meget gennemarbejdet forslag til samarbejdsaftale, der nøje 

afstemmer forventningsniveauet. Retningslinjerne – udarbejdet af Ole Pedersen og Rikke Martens ‐ blev 

drøftet og med enkelte ændringer, lægges de snarest ud på foreningens hjemmeside. Det skal her 

nævnes, at klubben i Horsens ikke har haft problemer af ovenstående karakter.  



Det er en forudsætning for at gennemføre retningslinjerne, at der etableres en sikker DTS‐mail til 

bestyrelsesmedlemmerne i Seniorklubberne, så kommunikationen kan ske under iagttagelse af de krav, 

der følger af GDPR‐reglerne. 

Det bliver sværere for klubberne at følge med i tilgang og især afgang af personale ved den stedlige 

Skattemyndighed. Som udgangspunkt kan alle der er eller har været beskæftiget under 

Skatteministerens område blive medlemmer. DTS – AC og HK. For aktive og afskedigede er der et krav 

om, at er 55+.  Arne har skrevet til den lokale TR i Horsens – Tanja Gram – som skrev tilbage, at hun ikke 

kunne bidrage med oplysninger på grund af GDPR. På foreningens hjemmeside er et link til den såkaldte 

”Folder”, som senest er revideret i 2016. Måske den trænger til at blive revideret lidt. Det indgår også i 

opgaven at komme med forslag til fordeling/udbredelse.  

På Foreningens bestyrelsesmøde blev det besluttet, at opgaven i første omgang ligger hos Arne Lampe. 

 

Ad pkt. 5 

Der henvises til referatet på Foreningens hjemmeside. 

Ad pkt. 6 

På Foreningens hjemmeside er der nu indkaldt til årets Generalforsamling, således: 

Ordinær generalforsamling afholdes onsdag, den 27.april 2022, kl. 12.30 på Comwell H.C.Andersen Hotel, 

Claus Bergs Gade 7, 5000 Odense C. 

Der er ikke en forventning om, at Coronaen kommer til at spille nogen rolle i år. 

Ad pkt.7 

Mødet besluttede at Klubbens GF afholdes den 21. april 2022 kl. 16:00. Arne snakker med kantinen om 

forslag til Menu og bookning af lokalet. 

Husansvarlig i Guldberghus, Mette Winkler, har tidligere tilbudt, at man gerne arrangerer en rundvisning 

i huset. Der var enighed om, at det eventuelt kunne blive før generalforsamlingen. Arne snakker med 

Mette om det kunne være en mulighed. 

Ad pkt. 8 

Arne fortalte, at Klubben den 24.11.2021 var vært ved et seminar for bestyrelserne i Herning, Vendsyssel, 

Holstebro/Struer, Århus og Horsens.  Baggrunden var som anført under pkt. 4, at der i fremtiden skal 

kommunikeres via sikker mail.  

På konferencen gennemgik Merete Keller Berdiin og Anette Albrechtsen problematikken med 

mailkorrespondancen i DTS, herunder også korrespondancen til og fra klubberne.                                        

DTS, som også omfatter klubberne, er som faglig organisation særlig i søgelyset med hensyn til at 

overholde reglerne i persondatalovgivningen. Dette kræver, at der i forbindelse med 

mailkorrespondancen i alle led anvendes sikker mail, hvor alt er krypteret.     

Alle klubbestyrelsesmedlemmer skal derfor oprettes til at kunne sende og modtage sikker mails. På 

mødet orienterede Merete og Anette klubbestyrelserne en orientering om baggrund og anvendelse af 

krypterede mails, ligesom de var behjælpelige med det tekniske for hvert enkelt bestyrelsesmedlem.  



For at gøre livet lidt lettere for klubbernes ageren over for medlemmerne, vil DTS gøre den enkelte 

seniorklub dataansvarlig, hvilket blev besluttet af DTS´s hovedbestyrelsen den 8.11.2021.  

Dette indebærer, at der udarbejdes en datapolitik for den enkelte klub. Forslag til en datapolitik vil 

komme fra DTS‐sekretariatet. På grund af licensregler vil det koste Seniorforeningen ca. 45.000 kr. om 

året at kunne anvende sikker mails. 

 For Horsens vedkommende mangler 2 bestyrelsesmedlemmer at blive introduceret i den nye 

virkelighed. Der blev udtrykt store betænkeligheder med at få det fuldt integreret. 

Desværre måtte et planlagt seminar for Klubberne vest for Storebælt aflyses på grund af formandens 

corona (A.L) og dermed risikoen for instruktørerne Mette og Anette var blevet smittet i Horsens. 

Situationen blev drøftet på Foreningens bestyrelsesmøde den 12.1.2022.  

Der er gennemført 3 seminarer. Horsens, Middelfart og Aalborg. Generelt er der tilfredshed med 

seminarerne. Der er dog – som i Horsens ‐ i nogle af klubbestyrelserne problemer med at komme i gang, 

hvorfor der efterlyses en opfølgning. 

Den endelige evaluering afventer seminaret for klubberne på Sjælland, hvorefter eventuelle tiltag vil 

blive taget op. På grund af Coronaen blev der ikke sat dato på endnu. 

Ad pkt.9 

På generalforsamlingen i november 2021 blev deltagerne bedt om at afkrydse og prioritere et bilag med 

Forslag til arrangementer – forår 2022. Heldigvis deltog rigtig mange – stort set alle – og tak for det. Med 

udgangspunkt i disse tilbagemeldinger besluttede mødet at arrangementer gennemføres således: 

Aktivitetskalender ‐ 1. halvdel 2022 

 

Januar   

09.1.2022 ‐ Nytårskoncert ‐ Lions Club ‐ Forum Horsens – kl. 15:00 

Desværre aflyst af arrangøren. Grundet Corona ikke flere arrangementer i 

januar 2022 

 

Februar   

Grundet Corona ingen aktiviteter i denne måned 

 

Marts   

09.03.2022 – Forsinket julefrokost – kl. 13:30 – Guldberghus 

24.03.2022 – Folkeuniversitetet – Deporteret til Sprogø og Livø – kl. 19.00 

Folkeuniversitetet i Horsens ‐   https://fuhh.dk/ 



 April   

21.04.2022 – Klubbens Generalforsamling – Guldberghus – kl. 16.00          

21.04.2022 – Rundvisning i Guldberghus ‐ kl. 15:00                                

27.04.2022 – Seniorforeningens GF i Odense – kl. 12:30 

 

Maj   

19.05.2022 – Ud i naturen. Der arbejdes med konkret forslag 

 

 

Juni 

 

09.06.2022 – Fællesmøde Bestyrelse og Aktivitetsudvalg – Guldberghus –    

kl. 13:00 

22.06.2022 – Bustur til Viborg og omegn  

 

August 
 

 
16.08.2022Guidet rundvisning i Fjordenhus – Vejle 

 

Der skal nu ”kød” på arrangementerne, som ender op med en indbydelse. Men husk at få datoerne i 

kalenderen hvis du vil med. Vi satser da også på, at der bliver mulighed for én eller to arrangementer på 

Learnmark. 

Ad pkt. 10 

Julefrokosten den 2.12.2021 måttes desværre aflyses.                                                                                            

Vi besluttede at lave copypaste den 09.03.2022 – kl. 13:30.  Arne snakker med Sanne i Kantinen om mad 

og lokale. 

Ad pkt. 11  

Næste fællesmøde blev fastlagt til den 9. juni 2022 – kl. 13.00 – Guldberghus. 

Ad pkt. 12  

Der var ingen bemærkninger til punktet. 

 

Referent Arne 

 

 


